
PROTOKOL Nr XLIV/2017

z sesji Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 30 patdzietnika 2017 r.
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeja Komackiego - Przewodnicz1cego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Grniny protokolowala - Ewa Soboczyriska - tnspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rczpoc4to o godz. 10:01 zakoriczono o godz.14:50

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 13 Radnych

Nieobecni Radni: Agnieszka Wysocka, Piotr Gurgielewicz

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

l.Pan Tomasz Wggrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

5.Soltysi

- lista obecnoici stanowi zal4cznik do protokolu

6.Nauczyciele

T.Stypendy6ci, Rodzice

8.Mieszkafiry

Porz4dek sesji:

Ad.1 i 2 Otwarcie sesji i stwier&enie prawomocnoSci obrad.

obrady XLIV sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:05 Pan Andrzej Kornacki przewodnicz4cy

Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastgpnie stwierdzif 2e po sprawdzeniu

listy obecnosci, na sali znajduj si9 13 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych

uchwal.

Ad.3.Ustalenie porz4dku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kierui4c nastgpnie zapytanie o propozyqg zlrtiany porz4dku obrad.

Wnioski o zmiang porz4dku obrad sesji wnie6li:

w6jt Gminy -Pan Tomasz wggrzynowski wni6sl o wprowadzenie do porz4dku dziennego sesji w pkt
10 projektu uchwaly w sprawie



- ppkt 11 udzielenia pomocy fnansowej dla Gminy Ilotoo-Osada,

- ppktl2 udzielenia pomocy fnansowej dla Pouiatu Dzialdowskiego.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady poddal pod glosowanie niniejszy wniosek.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych

glosani:

-r,za" - 73

- ,,Pruecivr/ - o

-,,wstrzymuiqcych sig" - 0

przyjgla wniosek w sprawie wprowadzenia do porz4dku dziennego sesji w pkt 10 ppkt 11 proiektu

uch$'aly w sprawie udzielenia pomocy fnansmnej dla Gminy llowo-Osada oraz ppkt 12 proiektu uchwaly

w sprawie udzielenia pomocy fnansouej dla Pwiatu Dziatdowskiego.

Po czy.m poddal pod glosowanie porzqdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnogci 13 Radnych

glosami:

--za" - 73

- ,,Przecil,{ - 0

-,,wstrzymul4cych sig" - 0

przyjgla porzqdek obrad XLIV sesji Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesii, i stwierdzeniu

prawomocno6ci obrad iest nastepuiicy:

4,Przyjgcie protokolu z XLIII sesii Rady Gminy Rybno.

5. Sprawozdanie migdzysesyine W6ita Gminy Rybno.

6.Uroczyste wrgczenie nagr6d sportowych.

T.Uroczyste wrgczenie Nagrody W6jta z okazii Dnia Edukacji Narodowel.

S.Informacja W6jta Gminy o wynikach przeprowadzonej analizy o6wiadczerl majqtkowych,

9.Informacja Przewodnicz4cego Rady Gminy o wynikach przeprowadzonej analizy o6wiadczei

maiqtkowych Radnych Rady Gminy.

10,Podjgcie uchwal w nastgpuj{cych sprawach:

1) zmiany Wielolehriej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2077-2027,

2) zmiarr w bud2ecie Gminy Rybno n a 2077 rok,

3) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej szescioletniei Szkoly Podstawowej im.Marii

Konopnickiej w Hartowcu w o5miolehi4 Szkolg podstawow4 im.Marii Konopnickiej w Hartowcu,

4) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej sze6ciolebriei Szkoly Podstawowej irnJanusza

Korczala w Koszelewach w o6mioletniq Szkole Podstawowq irn.Janusza Korczaka w Koszelewac[



5) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej sze6cioletniei Szkoly Podstawowej im.Ks.fana

Twardowskiego w Rumianie w o6mioletnie Szkolg Podstawow4 im.Ks.Jana Twardowskiego w

Rumianie,

5) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej sze5cioletniei Szkoly Podstawowej im. Kawaler6w

Orderu U5rniechu w Rybnie w o6mioletni4 Szkolg Podstawow4 im.Kawaler6w Orderu USmiechu w

Rybnie,

7) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej szeScioletniej Szkoly Podstawowej im. Polskich

Mistrz6w Olimpijskich w Zabinach w osmioletnie Szkolg Podstawow4 im. Polskich Mishz6w

Olimpiiskich w Zabinach,

8) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowei Zasadnicz$ Szkoly Zawodowei w Rybnie w

Brarr2ow4 Szkolg I stopnia w Rybniq

9) zrniany uchwaiy w sprawie dokonania podziafu Gminy Rybno na okrggi wyborcze w wyborach do

Rady Gminy Rybno,

10) zmiany uchwaly w sprawie podziaiu Gminy Rybno na stale obwody glosowania,

11) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Ilowo-Osada,

12) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego.

l1.Wolne wnioski i zapytania.

l2.Zamknigcie obrad.

Ad.rlPrzyj gcie protokolu z XLIII

PrzewodniczEcy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XLtrI sesji Rady

Gniny.

Uwag nie wniesiono.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XLIII

sesji Rady Gminy:

Rada Gminyw glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 13 Radnych,
glosami:
- 13 - ,,2a",
- Q - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
przyjgla protokolu z XLIII sesji Rady Grniny Rybno.

3) stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej szeScioletniei Szkoly Podstawowej im.Marii

Konopnickiej w Hartowcu w o6mioletni4 Szkolg podstawow4 im.Marii Konopnickiei w Hartowcu,



Ad.5. Sprawozdanie migdzysesyine W6ita Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do W6jta Gminy o przedstawienie Radzie

sprawozdania z dzialalno5ci migdzysesyjnej.

Sprawozdanie stanowi zalqcznik do protokolu.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady otworzyl dyskusjg.

Pytari nie wniesiono.

Ad.6. Urocryste wrgczenie nagr6d sportowvch.

Uroczystego wrgczenia nagr6d sportowych dokonali Pan W6jt Gminy Rybno Tomasz

Wggrzynowski, Pan Andrzej Komacki - Przewodnicz4cy Rady Gminy oraz Skarbnik Gminy

- Pam Zdzislawa Kanicz.

Nagrody sportowe otrzymali Igor Napi6rkowski. Cezary Pleta oraz Marta Lipka.

Ad.7. Uroczvste wreczenie NaEody W6jta z okazii Dnia Edukacii Narodowei.

Uroczystego wreczenia Nagrody W6jta z okazji Dania Edulacji Narodowej dokonali Pan

W6jt Gminy Rybno Tomasz Weglzynowski, Pan Andrzej Komacki - Przewodnicz4cy Rady

Gminy oraz Skarbnik Gminy - P ari Zdzislawa Karicz.

Nagrody otrzymali:

Szkola Podstawowa im. Marii Konopnickiej w Hartowcu Mgr Zenon Laskowski- nauczyciel

matematyki,

- Szkola Podstawowa im. Janusza Korczaka w Koszelewach Mgr Izabela Kowalewska-

Wyrostkiewicz - nauczycielka edukacji wczesnoszkolnej,

- Szkola Podstawowa im. Ks. Jana Twardowskiego w Rurnianie Mgr Alicja Knitter-

nauczycielka jgzyka angielskiego,

- Szkola Podstawowa im. Kawaler6w Orderu U6miechu w Rybnie Mgr Beata Rolkowska-

nauczyciel j. angielskiego ora z Edward Boguski- nauczyciel wychowani a fizycznego i
techniki,

- Szkola Podstawowa im. Polskich Mishz6w Olimpijskich w Zabinach Mgr Bogumila Grosz-

nauczyciel jezyka polskiego,

- Przedszkole w Rybnie Mgr foanna Psiuk- dyrektor Przedszkola w Rybnie, nauczyciel

wychowarria przedszkolnego

- Zesp6l Szk6l w Rybnie Mgr Magdalena Morawska- nauczycielka jgzyka potskiego oraz

Mgr Arma Wggrzynowska - nauczycielka jgzyka polskiego.



Informacjg W6ita Gminy o wynikach przeprowadzonej analizy o6wiadczei maj4tkowych

przedstawila Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka'

Pytari nie wniesiono.

Ad.g.Informacia Przewodniczacego Rady Gminv o wvnikach PrzeProwa&onei analizy o5wiadczef

maiatkowych Radnych RadY Gminy'

Przewodnicz4cy Rady Gminy - Pan Andrzej Komacki odczytal ke6{ informacji o wynikach

analizy o6wiadczefi mai4tkowych Radnych Rady Gminy'

Pytarl nie wniesiono.

Po czym Przewodniczqcy Rady z afl4dz:Lpflerwg od godz' 10:55 do godz' 11:10'

Po przerwie Rada przystApila do kolejnego punktu porz4dku obrad'

Przewodniczqcy Rady- Pan Andrzei Komacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamirlskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisii resortowych o przedstawienie opinii w sprawre

projektu uchwalY.

Radny - Pan Piotr Kamirlski poinformowal, i2 projekt uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniei

Prognozy Finanso wei nalata2077-2027 zostalpozytywnie zaopiniowany przez komisje resortowe'

Nast€pnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusig'

Glos w dYskusii zabrali:

SoltyswsiGronowo-PanMiroslawMg2ykowskizwr6cilsigzPytaniemcostalosigzpienigdzmi,

kt6remialyZost^eprzez^aczonenautworzenie2lobkawmiejscowoSciJegliawramachPfogramu

,,Maluch". Czy 2lobek zostanie utr /orzony' Zwt6cll r6u/niez uwagg' i2 du2o inwestuie sig w

miejscowosd GrEdy, gdy tymczasem fundusz solectwa Gronowo nie zosl^l ieszxze zrealizowany' Do

tej pory nie zostal ogloszony 2aden ptzetargna wykonanie inwestycji w ramach tego funduszu za

20-17 rck.Planuje sig wykoname drogi migdzy na odcinku Jeglia-Rybno Zapytal fiwrieit' na co stalo

sig ze Srodkami w wysokoSC 530021z funduszu soleckiego' solectwa Gtonowo' za 2016 rok' Na jaki

cel zostaly wYdatkowane.



W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowie dzi wyya$nil i2 program ,,Malu ch,, zostal zdjgty

z budLetu gminy cztery miesi4ce temu. wskazal i2 ju2 wyjasnial wczeSniej dlaczego, z pocz4&iem

roku, gnrina nie mogla o Srodki na realizacig tego aplikowaC. przycryn4 byl fak! i Szkola

Podstawowa formalnie stanial ieszcze do korlca sierpnia, co wykluczalo zlo2enie jakiegokolwiek

wniosku. Nie mniej jednak w przyszlyrn bud2ecie zaklada sig propozycje zwi1zane z t4 szkol4. W

kwestii wykonania drogi na odcinku Jeglia-Rybno planujg sig zlo2enie wniosku do pROW. Trwaj4

prace projektowe. Natomiast fundusz solecki realizowany jest na bie24co. podkreSli, iz w sprawie

kwoty 5 30021 z funduszu solectwa Gronowo, Pani Skarbnik ju2 wcze6niej udzielala odpowiedzi w

tym zakresie.

softys wsi Gronowo - Pan Miroslaw MgZykowski zwr6cil uwagg, z wedlug niego pani skarbnik nie

wyjasnila mieszkaricom i soltysowi wsi Gronowo, co stalo sig z pienigdzmi. w kwestii realizacji

bud2etu za 2077 rok wskazal, i sprawd.zal strong informacj4 urzgdu Gminy, gdzie niestety brak

informacji z wykonania bud2etu za 2017 rok solectwa Gronowo.

Na tym dyskusig zakoiczono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

projektu uchwaly ptzez

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 13 Radnych,
glosami:
- 13 - ,,2a",
- 0 - ,,przeeiw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sig"
podigla uchwalg Nr XLIY/51fl7 w sprawie zmiany Wieloletniej prognory Finansowej Gminy
Rybno na lata 2077-2027

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2017 rok

Przewodniczqcy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego pana piotra Kamirlskrego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowal, i2 projekt uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie Grruny

Rybno na 2017 rok zostal pozytywnie zaopiniowany przez komisje resortowe.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:



Radny - Pan Pioh Kamirlski zwr6cil sig z pytaniem do Skarbnika i W6jta Gminy w kwestii Srodku na

zakup budynku na centrum kultury. Zwr6cil lwage, i wcze6niej byla mowa o kwocie M0 ly(. ,

bmczasem w bud2ecie zawarta iest inna kwota-220 ty1. Zapytal, czy zoslala wykonana wycena

ninieiszego budynlu. Kolejne pytanie dotyczylo, przyczyny pol4czenia inwestygi np. ,,Okno na

jezioro Gr4dy" i ,,Zagospodarcwanie terenu nad jeziorem Zarybinek w Rybnie".

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski w odpowiedzi wyja5nil, i2 budynek po fumie KIM zostal

zakupiony za kwo@,140 ty6. W chwili obecnej Gmina zaplaci 220 ty6. Zgodnie z umow4, pozostala

czgx. 220 tys. zostanie zaplacona w prryszlyn roku. Podkre6lil, iZ wycena budynku zostala

wykonana. Wszelkie procedury z,ui4zane z zakupem nieruchomoSci zosta\r zachowane.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyja5nila, i2 inwestycja pn. ,,Okno na jezioro Gr4dy" i

,,Zagospodarowanie terenu nad jeziorem w Rybnie" byla planowana wczeiniei jako dwa odrgbne

zadania inwestycylne. ZaS wniosek aplikuj4cy o Srodki finansowe zawieral jeden projekt , rozbity na

dwa zadania. PodkreSlila, i2 ze 6rodk6w wlasnych planowana byla inwestycia pn.

,,Zagospodarowanie terenu nad jeziorem Zarybinek" - k4pielisko, w wysokoSci 61 tyS. To

przedsigwzigci zostalo zdigte i wprowadzono nowe zadanie , kt6re zostalo rozbite na dwa zadania

inwestyryjne: ,,Zagospodarowanie plaizy nad ieziorem Zarybnek" , jako zadanie drugie i

,,Zagospodarowanie turystyczne nad jeziorem Gr4dy - Okno na iezioro Gr4dy", jako zadanie

pierwsze. Podkre5lil, ii wydatki w tym zakresie ujgte zostalo w zal4czniku inwestycyjnym.

Radny - Pan Piotr Kamifiski podkreSli, i pytal czy zostala wykonana wycena budlmku. Zapytal, co

jest powodem, Ze za nabyty budynek Gmina placi w ratach.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja6nil ii w przypadku zakupu nieruchomo6ci Przez

Gming, przeprowadzane sE negocjacje stroD takie sig odbyly. Wynegocjowana zostala taka kwota i
taki spos6b zaplaty. Podkre6lil, i2 iest to dogodny dla Gminy spos6b zaplaty za nabyt4 nieruchomoii.

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwrdcil uwagg, 2:e jednorazowy sPos6b zaplaty jest korzystniejszy

Sekretarz Gnriny - Pani Jolanta Jendrycka wskazala, i2 platnofci w takim zaktesie zawsze

poprzedzone zostai4 wycen4. Wla6nil, i2 Gmina za nabycie przedmiotowej nieruchomo6ci

dellarowala kwotg ,100 1y5., zai ofefta firmy Kirn wynosila 500ty5. Wynegociowana zostala kwota

,140 ty6. Nie byla to kwota maksymalna. Podkre6lil, i2 zgodnie z tstaleniami Gmina dokona platno6ci

w ratach.



Radny - Parr Pioh Kamiriski wskazal, ii:. podczas jednei z komisji pan w6jt powied zial, ze negocjage

hwaj4 migdzy kwot4 400 tys., a M0 tys. Dzi$ m6wi sig o kwocie 500tys. podkrerilil, D Radnym
przekazywane s4 mylne informade.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Komacki wskazal, t2 podczas komisji, kt6ra odbyla sig

6 wrzeSnia byla mowa, 2e Gmina deklaruje kwotg 400ty6., zaS firma Kim _ 4g0ty5.

wiceprzewodnicz4cy Rady-Pan Dariusz Tara zwr6cil uwagg, iz kiedy Radni ogl4dali pomieszczerua

byli zadowoleni z zakupu. W6wczas nikt nie kwestionowal ceny zakupu.

softys wsi Gronowo-Pan Maoslaw Mgzykowski zwr6cil uwagg, i.e Radny Kamrlski zadal pytanie,
czy i jaka fuma dokonala wyceny. Nie powinno zatem byd probremu z udzieleniem odpowiedzi na
tak zadane pytanie. Takie informacig powinny byc jawne i podane na sesji. podkre5rif i2 wedfugjego
opinii, a tak2e sugesti4 mieszkaric6w Rybna, na cele centrum kultury powinny zostaa wykorzystane
ponieszczenia w budynku Zespofu szk6l. Niekoniecznie musi by( to budynek polo2ony w centrum
wsi, jak wsporninal Pan w6jt. Miejscem , kt6re mogroby pehric taka funkcjg jest tez budynek po byhi
szkole w Jeglii. Zwrocil sig r6wnie2 do pani skarbnik z pytaniem dlaczego w zar4czniku do uchwaly
pozyga pn,,zakup material6w i uslug pozostalych,, nie zawiera konkretnego opisu, migdzy innym
na jakie ustugi i materialy wyda&owano Srodki. Jego zdaniem takie informacje powimy byd jasne i
czytelne. odni6sl sig do kwoty dlugu wskazanej w uchwale bud2etowej. w jego mniemaniu ta kwota
ro6nie., przy zaloLeriu, 2e nie wykonano waZnych inwestycji.

w6jt Gminy - Pan Tomasz wggrzy'nowski w odpowiedzi wia6nit, i2 zgodnie z uchwar4 bud2etow4,

kt6ra zaklada kredyt w wysoko6ci 1,800tys., kredytu do tei pory nie zaci4gnigto. Dotychczas

wykonane inwestycje takie, jak zakup samochodu stra2ackiego, autobusu, wykonanie drogi na ulicy
zarybiaskiel' dr6g grninnych, czy tez inwestycja w oswiatg i slu2bg zdrowia byry finansowane ze

Srodk6w wlasnych. Niemniei iednak czekaj4 Gming du2e inwestycje, na kt6re trzeba bgdzie

sfinansowat, a dopiero p6zniei bedzie mozliwo6c ubiegania sie o zwrot 5rodk6w. Zatern
prefinansowanie bedzie konieczne.

skarbnik Gminy - Paru Zdzislawa Kanicz odnoszqc sig do wypowiedzi soltysa wsi Gronowo pana

Miroslawa Mg2ykowskiego poinrFormowala, iz nie ma obowi4zku sporzqdzania czgsci opisowe)

uchwaly bud2etowej dla Radnych. To podczas komisji jest w pelnej dyspozycji i odpowie na ka.ide
pytanie zwi4zane z bud2etem.

soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski zwracai4c sig do pani skarb n* zapytal, co miesci sig

w paragrafie ,,zakup material6w i uslug pozostalych". wskazal, i podczas komisji zadai4c to samo



pytanie, Pani Skarbnil< odeslala do lektury zawarto5ci przedmiotowego dzialu. Gdy tym czasem

zainteresowany byl przedmiotem zakup6w. fego zdaniem wnoszone zmiany powinny byC bardziej

czytelne. Zwr6cil tea uwaBg, i2 soltys o sesji zawiadamiany jest na takich samych zasadach jak radny.

Soltys powinien otrzymat wraz z zawiadomieniem proiekty uchwal, w tym takrp projekty uchwal

bud2etowych.

Radny - Pan Piotr Kamiriski wni6sl pytanie do dzial gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska-

o5wietlenie plac6w i dr6g. Zwr6cil tuwage, ze mimo wymiany dotychczasowych lamp na

energooszczgdne, Gmina placi co raz wigcej. PodkreSlil iir podczas komisji Pan W6jt powiedzial, 2e

,,kto6 kradnie". Stwierdzil, i2 nie wiadomo, kto sig z kim s4dzi, czy Gmina z Energ4, czy Energa z

Grnin4. Prosil o wyjaSnienie, dlaczego w bieZ4cym roku nie bgdzie wybudowana przydomowa

oczyszczalnia w Koszelewkach oraz dlaczego nie zostanie wykonane rondo w Tuczkach.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi w kwestii budowy ronda w Tuczkach

wyja6nil, i2 inwestycje prowadzi Wojew6dzki Zarz4d Dr6g. Ogloszony zost^l przetalg na 4
inwestycjg. Wply"gfy dwie oferty. NainiZsza z ofert opiewala na kwotg ok. 3 mln., tym samym

przekraczala kosztorys inwestorski. Z uwagi na to procedura przetargowa zostala uniewa2niona,

zostanie ogloszony kolejny przetatg. Inwestycja w zakresie wykonania Scie2ki pieszo rowerowej

zostaje odlo'ona na rok nastgpny, z rwagi na hwai4ce dalej prace zwiane z dokumentacj4

inwestycyjn4. W kwestii wyja6nienia sprawy krad zieiry , rwr6ctl sig do radry prawnego o wyja6nienie.

Co do o5wietlenia wskazal,2e Gmina ponosi oplaty nie tylko za dostawe energii, ale r6wnie2 szeregi

innych oplat stalych zwiqzanych z o5wietleniem.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wfasnil na czym polega przedmiot postgpowania

s4dowego kt6re sig toczy pomigdzy Gmin4 a Energ4 .

Sekretarz Gminy - Pan Jolanta Jendrycka wskazala, na czytanie uchwal z wigksz4 starannoscQ.

Na tym dyskusjg zakorlczono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

projektu uchwaly przez

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosami:
-72 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzymui4cych sig"
podjgla uchwalg Nr XLIY/66fl7 w sprawie zmian w budZecie Gminy Rybno na 2017 rok

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.



3) stwierdzenia przeksztalcenia do9chczasowei sze6cioletniei Szkoly Podetawowei im.Marii
Konopnickiej w Hartowcu w oSrrioletnia Szkole podstawowa im.Marii Konopnickiei w Hartowcu

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6crl sig do Radnego pana piotra Kamiiskrego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia konisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowal, i2 wszystkie projekt uchwal w sprawie przeksztalcenia

dotychczasowych sze6ciolebrich Szk6l Podstawowych oraz Zasadniczej Szkoly Zawodowej w Rybnie

zostaly pozyt,'wnie zaopiniowane.

PrzewodniczEcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

rytali nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosarni:
-73 -,,2,a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wshzymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr xLlv/67fl7 w sprawie stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej

sze6cioletniej szkoly Podstawowej im.Marii Konopnickiej w Hartowcu w o6mioletni4 szkolg
podstawow4 im,Marii Konopnickiei w Hartowcu.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

4) stwierdzenia przeksztalcenia dogchczasowei sze6cioletniei Szkoly Podstawowei irn.Ianusza

Korczaka w Koszelewach w o6^ioletnia Szkole Podstawow4 im.Ianusza Korczaka w Koszelewach

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaf.

Iltari nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnycll
glosami:
-13 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrrymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr xllv/58/r7 w sprawie stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej

szegcioletniei szkolJr Podstawowej im.Janusza Korczaka w Koszelewach w osnrioletniq szkolg
Podstawow4 im.lanusza Korczaka w Koszelewach.
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5) stwierdzenia przeksztalcenia dotvchczasowej sze5cioletniei Szkolv Podstawowej im,Ks.Tana

Twardowskiego w Rumianie w o5mioletniE Szkolg Podstawowa im,Ks.Iana Twardowskiego w

Rumianie

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskuslg. Po odczytaniu projektu uchwaly Prze.z

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 13 Radnych,
glosami:
-73 -,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wshzymuj4cych si9"
podjgla uchwalg Nr XLIV/69/f7 w sprawie stwier&enia przeksztalcenia dotychczasowej

szeScioletniei Szkoly Podstawowei im.KsJana Twardowskiego w Rumianie w o6mioletni4 Szkolg

Podstawowq im.Ks.Jana Twardowskiego w Rumianie.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokotu.

6) stwierdzenia przeksztalcenia do{vchczasowei szeicioletniej Szkoly Podstawowei im. Kawaler6w

Orderu U6miechu w Rybnie w o6mioletnia Szkolg Podstawowl im.Kawaler6w Orderu U5niechu

w Rvbnie

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaiy.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rudy zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu Proiektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosami:
-1.3 -,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymujecych sig"
podigla uchwalg Nr XLIVy'fff7 w sprawie stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej

szeScioletniei Szkoly Podstawowej im. Kawaler6w Orderu U6miechu w Rybnie w o6mioletnil

Szkolg Podstawowq im.Kawaler6w Orderu U6miechu w Rybnie.

Uchwala stanowi zal4cznil do protokoh.r.

7l stwierdzenia przeksztalcenia dotvchczasowej sze6cioletniei Szkolv Podstawowei im. Polskich

Mistrz6w Olimpijgkich w Zabinach w oSmioletnia Szkolg Podstawowa im. Polskich Mistrz6w

Olimpiiskich w Zabinach

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskwjg nad projektem uchwaty.
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Iltari nie wniesiono.

Przewodnicz4ry Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly ptzez
Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Grniny w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosami:
-73 -,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzrTmui4cych sig"
podigla uchwalg Nr XLIVl1y'7 w sprawie stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowej

sze6cioletniej Szkoly Podstawowei im. Polskich Mistrz6w Olimpijskich w Zabinach w ofmioletniq
Szkolg Podstawow4 im. Polskich Mistrz6w Olimpijskich w Zabinach

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

8) 
"t*ietdr".iu 

po"k"rt"l""ni" dotu"h""""o*"i Zu"udoi"rej s"kolv Zu-odorlr"i * Ryb.i. *
Branzowa Szkolg I stopnia w Rybnie

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaV.

Pltari nie wniesiono.

Prz.ewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly przez
Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Grniny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 1s Radnych w obecnodci 13 Radnych,
glosarni:
-13 -,,2,a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalj Nr xLrvl72fl7 w sprawie-stwierdzenia przeksztalcenia dotychczasowei
Zasadniczei Szkoly Zawodowej w Rybnie w Braniow4 Szkolg I stopnia w Rybnie.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

9) r-i".y o"h*"ly * 
"ptu*i" doko.".iu oodriulo G-iry Ryb.o ." ok gF *.nbor"r" * *"bo.u"h

do Rady Gminy Rvbno

Przewodnicz4ry Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6ctl sig do Radnego pana piotra Kamifukiego
Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie
projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowal, i2 niniejszy projekt zostal pozyty-wnie zaopiniowany.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

IJ,tafi nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaty przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.
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Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnyctr,
glosami:
-13 - ,,2.a",
- 0 - ,,pneciw"
- 0 -,,wstrzymujlcych sig"
podjgla uchwalg Nr XI-lVl73ll7 w sprawie zrniany uchwa\r w sprawie dokonania podzialu Gminy

Rybno na okrggi wyborcze w wyborach do Rady Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

10) zmiany uchwaly w sprawie podzialu Gminy Rybno na stale obwody glosowania

Przewodnicz4ry Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamifukiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaty.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowaf i2 niniejszy projekt zostal pozytywnie zaopiniowany.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly ptzez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosami:
-73 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wetnymujqcych sig"
podigla uchwalg Nr XLlYfT4{77 w sprawie zmiany uchwa\r w sprawie podzialu Gminy Rybno na

Btale obwody glosowania.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokofu.

11) udzielenia pomocy finaneoweidla Gminy llowo-Osada

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6crl sig do Radnego Pana Pioha Kamifskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Pioh Kamirlski poinformowal, i2 projekty uchwal w sprawie udzielenia ponocy

finansowej dla Gminy Ilowo-Osada oraz udzielenia pomocy finarsowej dla Powiatu dzialdowskiego

zostaly pozytywnie zaopiniowane.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly.
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Glos zabrali:

soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mgzykowski stwier d,zil, iL czytal w prasie, 2e Gmina p rzekazala
ju2 Srodki na ten cel. DziS natomiast po raz kolejny przekazl,wane s4 pieni4dze.

sekretarz Gminy - Pani folanta Jendrycka wyja6nila kwestig przekazania srodk6w dla Gminy Ilowo-
Osada. ,,Tak iak wspominali5 o..y, Le ptzekazalismy 100ty6. dla Nowego Miasta. Intencyinie

ptzekazaliSmy, natomiast hzyczrie jeszcze nie przekazalifmy. Tak samo w tym przypadku,

intencyjnie jest porozumienie, a dziS podejmowana jest uchwala.,,

soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski wsk azal, iLw prasa podawala informacfg, ze Gmina
przekazala pieni4dze.

Radny - Pan Piotr Kamliski odnoszqc sig do wypowie&i Pani Sekretarz podkredlil, Ze ktof kto czytal
gazete m6gl odniesd wra2enie , 2e taka sytuacja miala ju2 miejsce. wskazaf i podczas komisji pan

W6jt wspominal o proSbie W6jta Gminy llowo-Osada.

w6jt Gminy - Pan Tomasz wggrzprowski wyjasnil, i2 informage zawarte w gazecie w ninieJszej

sprawie byly wla6ciwe. PodkreSlil, i2 kiedy skladal deklaracje w6jtowi Gminy Ilowo-osada, mial
alceptacjg Rady.

soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski odnosz4c sig do wypowiedzi pana w6jta stwierdzil,
i2 skoro wczeSniej W6jt otrzymal akceptacjg Rady, to nie ma pohzeby podejmowania uchwa\r.

Radny - Pan Pioh Kamirski odnoszqc sig do wypowiedzi pana w6jta podkre6rif 2e wczesniej pan

W6it tylko sygnalizowal tg sprawg, za3 projekt uchwaly radni otrzymal przed komisj4.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja6nil, i2 wstgpne informowanie Rady jest normaln4
praktyk4 w samorz4dach. wskazal r6wnie2, 2e nad projektem uchwaly powinni dyskutowad radni.
Inne osoby powinny zabieraC glos w wolnych wnioskach.

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, i2 zgodnte z prawem soltysi uczeshricz4

w sesji na takich samych zasadach jak radni, poza aktem glosowania nad projektem uchwaly. soltys
ma rowniez prawo u&ialu w dyskusji.

Radca prawny - Pan zbigniew Drzystek komentuiqc wypowiedi pana Miroslawa Mgzykowskrego

podkreslil, i2 nie ma racji w kwestii uczesbtctwa w sesji na r6wnych zasadach radnego i soltysa.

Powolal sig w tyrn zakresie na przepisy ustawy o samorz4dzie gminnym.
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Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara zwr6cil sig do Przewodnicz4cego Rady , aby catwal

nad sprawnym przebiegiem sesji.

Podczas dyskusji obrady rady opuScil radny Pan Tornasz Bielecki. Stan Rady 12 Radnych.

Na tym dyskusjg zakoriczono.

Przewodnicz4ry Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 12 Radnych,
glosami:
-12 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wshzymuj4cych si9"
podjgla uchwalg Nt XLlYfTSllT w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy llowo-Osada

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

12) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskuslg nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rudy zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 12 Radnych,
glosami:
-12 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiqcych sig"
podigla uchwalg Nr XLIVy'ffU w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu

Dzialdowskiego,

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad. 11.Wolne wnioski i zapytania.

Glos zabrali:

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski odnosz4c sig do wypowiedzi radry prawnego/

skomentowal, racj4 iesL 2e soltys ma prawo udzialu w sesji. Nie mniej iednak, jego zdaniem, tak

uchwalony statut gminy naklada na soltysa taki obowi4zek. Ponadto wskazal, i2 po ostatniej sesji, Pan

W6it zav4dal rezygnaqi z funkcji soltysa. Poinformowal o tym fakcie Radnych Pani4 Agnieszkg

Wysocka, Pana Andrzejka Komackiego oraz solfrsa Pana Mieczyslawa Lu2yrlskiego. Stwierdzil 2e

takie dzialanie ptzez tN6jIa jest niezgodne z prawem, bowiem wyboru na funkcjg softysa dokonali

mieszkaficy i tylko oni mogE zainicjowaC odwolanie. Dalej wyiafnio 2e po tym zdarzeniu mial miejsce
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akt wandalizmu przy swietliry wiejskiei w Gronowie, kt6ry w jego ocenie mial zwi4zek z 24daniem

Pana w6jta. Ponadto poinformowal, i2 w6jt wystqpil z pismem o sprostowanie protokolu z zebrania

wiejskiego w Gronowie. Jego zdaniem pismo to, nie ma to 2adnego uzasadrienia prawnego. Zwr6cil
r6wniez uwagg ru zloaony przez niego wniosek dotycz4cy zmian w funduszu soleckim, kt6ry

nastgpnie zostal odrzucony przez w6jta- wskazal w tym miejscu, na niezachowanie w tei sprawie

wlaSciwej procedury. PodkreSlil, i2. zrznca mu sig brak reprezentaqi solectwa, migdzy innymi brak

udzialu solectwa w mikrograntach, co jest nieprawd4. Taki udzial zoslal zgloszony pracownikowi

ltzedlu Zaruucil tym samym brak wlasciwei organizagi spotkania w tej sprawie. Odni6sl si9 r6wnie2

do sprawy przekazanego mu, jako soltysowi kornputera i dostgpu do Intemetu. Zdementowal e
informacjg twierdz4c, 2e nigdy jako soltys nie otrzymal komputera i rnoZliwosci korzystania z

dostgpu do Internetu. Odni6sl sig r6wnie2 do niewlaiciwego zachowania Sekretarz Gminy Pani

Jolanty Jendryckiej na zebraniu wiejskim w Gronowie, kt6re odbylo sig we wrzesniu. Jego zdaniem

mialo na celu podburzanie mieszkarlc6w wobec jego osoby. Takie zachowanie uniemo2liwialo mu

prawidlowe prowadzenie zebrania. Nadmienil tak2e, 2e podczas zebrania Pani Sekretarz zebrala listg

obecno6ci mieszkarlc6w z niniejszego zebrania. Jego zdaniem sytuacja taka nie powinna byla sie

zd.arzy( Lista ta nie zostala mu przekazana. zaznaczyl, i2 zloLony przez riego wniosek dotyczqcy

zmian w funduszu soleckim nie zawiera takiej listy. w tej sprawie w odpowiednim czasie zloLy

zawiadomienie do organ6w Scigania. Zwr6cil uwagg na koniecznoji nag4rwania posiedzeri komisji
rady oraz zebrari wiejskich.

Sekretarz Gminy-Pani Jolanta Jendrycka wyja5nil, i2 zebranie wiejskie w Gronowie zostalo zwolane z

inicjagwy Pana W6jta. Przedmiotem zebrania byla realizacja funduszu soleckiego przez Solectwo.

zwtocrla uwage na protok6l z niniejszego zebraria, kt6ry nie odzwierciedlal rzeczywistego

przebiegu. w protokole nie zostala zamieszczona miedzy innymi proSba mieszkari c6w zgodnie, z

kt6rq na zebrania wiejskie dotyczqce realizacji funduszu soleckiego ma byd zapraszana m.in. Sekretarz

urzgdu. Zaznaczyla, 2e lista obecnosci, o kt6rej mowa zostal ptzekazany pracownikowi urzgdu, celem

zal|czenia do dokumentacji. wyia6nila r6wnie2, i2 gl6wnym zarzutem w zakresie zloLonego

wniosku, byl brak listy obecnoSci mieszkarlc6w. wskazal,2e to mieszkarlcy Gronowa m6wi, iz czui4

sig zastraszani przez soltysa. odnosz4c sig do kwestii organizacji spotkari z soltysami wskazaL i
soltysi informowani s4 telefonicznie.

Pani Karczewska Hanna wskazala, iz na ostahdei sesji Rady Gminy, pan w6jt poinformowal o

turnieiu charytatywnym dla jej c6rki podczas kt6rego, wedlug informacji w6jta zebrano 10tys.

Poinformowal,2e przekazano jej? ty6., st4d jei pytanie co stalo sig z reszt4 pieniedzy.

w6jt Gminy-Pan Tomasz wggrzynowski przeprosil za zabiiala sytuacjg wskazujq c, ii rzf,czywikie
zebrano 2ty6.
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Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw MgZykowski poinformowal, i2 o spotkaniu z soltysami powzi4l

wiadomo6d od Pani Soltys z Truszczyn. Wyja6nil, 2e maj4 na uwadze tocz4ce sig przeciwko niemu

post€powania, nie bgdzie upowa2nial innych os6b do odbioru korespondencji. Zwr6cil sie z pytaruem

do radcy prawnego, czy osoby bgd4ce na zebraniu wieiskim, kt6re nie zlo2yly podpisu na li6cie

obecno6ci maj4 prawo udziah.r w glosowaniu. Odni6sl sig do realizacji uchwa\r w sprawie wykonania

drogi prowadz4cej do cmentarza w miejscowosci Rumian.

Pani Hanna Karczewska podzigkowala Panu Sylwestrowi Kasprowicz za zorgan)zowanie turnieju

oraz wszystkirn, kt6rzy sig do tego przyc4mili. Poinformowal, iE otrzyllr.ana kwota pozwolila na

sfinansowanie zakupu w6zka inwalidzkiego.

Radny - Pan Czeslaw Mederski zwr6cil uwagg, 2e bior4c iIoSC solectw tylko Soltys Pan Miroslaw

Mg2ykowski ma problemy. Odni6sl sig do zebrania wiejskiego w Gronowie, w kt6rym uczestniczyl

m6wi4c, ie to soltys zachow;rwal sig w spos6b niewlaSciwy.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski podzigkowal radnym za pracA i zaanga2owanie na rzecz

lokalnej spoleczno6ci, soltysom oraz wszystkim, kt6rzy przyczynfi sie do organizacji i uswietnienia

imprez i wydarzeri gminnych.

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw MgZykowski zwtacai4c sig do Pana Czeslawa Mederskiego

wyja6nil, 2e nie wysyla imiennych zaproszef na zebrania wiejskie. Wspomnial o ich dobrej

wsp6lprary na pocz4tku kadencji. Odni6sl sig r6wnie2 do zloLonych wniosk6w: do bud2etu gminy

or az doly czqcego fu nduszu soleckiego.

Radny - Pan Czeslaw Mederski odnosz4c sig do wypowiedzi Pana Miroslawa Mgiykowskiego,

wskazal, i2 wedlug niego osob4 zmienn4 w wyra2aniu swoich pogl4d6w jest Pan soltys z Gronowa.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta fednrycka *yjaSnil, 2e podczas zebrania wiejskiego w Gronowie

mowa byla o wniosku dotycz4cym funduszu soleckiego na rck 2076/2077. Nie bylo za5 mowy o

wniosku do budiett. Zwr6cih tei. lwagg, i2 brak merytorycznej dyskusji zabiera glos innym osobom.

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski w sprawie realizacji funduszu soleckiego z a 2077 rok,

zwr6cil sig do Pani Sekretarz o udzielenie inlormacji w zakresie przebiegu realizacji.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka w odpowiedzi poinformowala, 2e na zadane pytanie

udzieli odpowiedzi na piSmie.

l7



w6jt Gminy-Pan Tomasz wggrzynowski wyjasnil, i2 z Paneo. sollrsem z Gronowa kontaktuje srg

r6wnie2 drogq pisemn4.

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil sig do radcy prawnego o udzielenie odpowiedzi na pytanie

soltysa Pana Miroslawa Mg2ykowskiego dotycz4cego prawnej mo2liwoSci glosowania przez osobg

nie ujgt4 na liScie obecnoSci.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyja6nil, i2 lista obecno6ci w przypadku

organu kolegialnego jest dokumentem pot$rierdzaj4cym prawidlowoS( jego zwolania i kworum

niezbgdne do podejmowania uchwal. Glosowante przez osoby, kt6re nie podpisaly listy prowadzi do

zafalszowaria obrazu spotkania, w przypadku jesli jest tylko protokolowane. w przypadku organu

kolegialnego, prawidlowo zwolanego, osoba kt6ra bierze w nim udzial nie powinna brac udziahr w
glosowaniu je2eli nie wpisala sig na listg obecno6ci.

Radny - Pan Piotr Kamirlski w odpo .wiedzi wskazal, i ieszrze rie zlobyl podpisu na liScie obecnosci,

natomiast bral j,tL ndzial w glosowaniu. Nastgpnie przedstawil ranking czasopisma wsp6lnota w
zakresie wykonanych inwestycji przez s4siednie gminy, bior4c pod uwagg liczbg gmin w kraju.

Negat)'wnie ocenil proces realizacji inwestycji w Gminie Rybno. Nastgpnie zapytal, co jest pr zyczyn4,

ktdra uniemo2liwia wykonanie drogi na odcinku Dgbieri-Jeglia.

soltys wsi Rybno-Pan Henryk wi6niewski zwr6cil uwagg na konieczno6c monta,zu dodatkowych

lantp odwietleniowych na uliry Zajeziornej (przy posesji paristwa Labickich) i uliry G6rnej. w
zwi4zktt z dobiegaj4cym do korlca procesem realizacji funduszu soleckiego, podzigkowal wszystkim,

kt6rzy wniejli sw6j wklad pracy w ten proces. zwr6cil sig z pro6b4 o uporz4dkowanie zalegaj4cego

zbiomika wody przy plaou zabaw .

Przewodniczqcy Rady-Pan Andrzej Kornacki zwr6cil u$ragg 2e nie wspomniano do tej pory o dw6ch

waZnych imprezach promui4cych Gming, tj. ,,M6j Ogr6d Wizyt6wk4 Go.iny" , zorganizowany przez

stowarzyszenie Przyjaci6l Gminy Rybno oraz wystawa krajowa bydla, rasy czerwona, organizowana

przez Paniq Agnieszkg Prochal i Pana Piotra Rydla.

Radny - Pan Piotr Karrrirlski zwr6cil sig do Pani sekretarz z pytaniem, kto jest odpowiedzialny za

ustalenie porzqdzenie porz4dku obrad sesji?

Sekretarz Gminy - Pan Jolanta fendrycka w odpowiedzi wyjadnila, i2 za uchwalanie porzqdku obrad

sesji odpowiada sekretarz oraz proiektdw uchwal przygotowywanych przez pracownik6w.
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Radrry - Pan Piotr Kamiiski podkre(hl, i2w czerwcu zloiryl projekty uchwal w sprawie obniZenia diet

radnym, przewodniczqcernu i wiceprzewodnicz4cemu rady oraz w6jtowi. Dlaczego do tej pory nie

zostaly ujgte w porz4dku sesji.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowie&i wyjaSnil, i2 nie zgadza sig z ocenq Pana

Piotra Kamirlskiego w sprawie iloSci realizowanych inwestycji. Zwr6cil uwagg na poprawg sytuacji

finansowej Gminy. W kwestii realizacji procesu inwestycyjnego Dgbien - Jeglia wyja6nil, i2 proces ten

trwa. Nie mniej jednak, jak w przypadku ka2dej inwestycji liniowej wystqpuj4 jakieS sprawy

wymagajqce uzgodnienia.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta fendrycka wyjaSnil, i2 Pan Radny zlo\l dwa r62ni4ce sig Proiekty

uchwal. W zwi4zkr z czym zwr6cono sie do Pana Radnego o okre6lenie wla5ciwego proiektu. Po

uzyskaniu odpowiedzi zostal przekazany do zaopiniowania prawnego, po czym zostanie Przekazany

do prary w komisji.

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mgzykowski odnosz4c sig do sPrawy wymiany informacji z

Panenr W6jtem. Z uwagi na r62nice pogQd6w poprosilem o komunikacjg pisemn4. Ponownie

poprosil o wyjaSnienie w kwestii realizacji funduszu soleckiego solectwa Gronowo za 2077 rok.

Kolejno odni6sl sig do wypowiedzi radcy prawnego dotycz4cel prawa udzialu w glosowaniu osoby,

kt6ra nie zloiyla podpisu na li6cie obecno6ci. Twierdz4c, ze taka osoba ma prawo brad czynny udzial

w glosowaniu. Stwierdzil te2, ze mieszkaircy Gronowa zostali w tej kwestii wprowadzeni w bladl

przez Pana W6jta, kt6ry iasno wskazywal, Ze osoba kt6ra nie dokonala wpisu na liSci obecno6ci, nie

mo2e glosowad.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ponownie odni6sl sig do kwestii prawa udzialu w

glosowaniu osoby, kt6ra nie zlo2yla podpisu na liscie obecno6ci.

Radny - Pan Piotr Kamiiski wskazal, Z Pani Sekretarz zarz:ucala Panu soltysowi z Gronowa, ze

zwotywal zebranie wielskie w godzinach ralnych. Kiedy taka sama sytuacia miala r6wnie w solectwie

Dgbieli. Nastgpnie zwr6cil sig o wyja6nienia w sprawie pozyskania trzech poiazd6w od Poligi. Za iakq

kwoQ zostaly pozyskanie i na jaki cel.

Sekretarz Gminy - Pani folanta Jendrycka w odpowiedzi poprosila o zwr6cenie uwagi na r62nica

pomigdzy zebraniem w sprawie rcaljzaqi funduszu soleckiego, a zebraniem w sprawie podjqcia

uchwaly do zloZenia wniosku. Krygcznie ocenila wypowiedZ Radnego Pana Piotra Karrrirlskiego w

kwestii niezloienia podpisu na li6cie obecno6ci. Wedfug niej takie zachowanie nie przystoi osobie

pelni4c4 funkcjg radnego, zasiadaj4cq w organie tworz4cym prawo.
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Radny - Pan Piotr Kamirlski wedlug jego opinii lista obecnoici powirura byd podpisywana po

zamknigciu obrad sesji. W tej chrvili jest widoczne, ilu radnych i soltys6w znajduje sig na sali obrad.

Ponowil pro5bg o uzyskanie informagi na temat pozyskanych sanochod6w.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki wfiaSnil, i2 radni, kt6rzy opuscili obrady sesji

usprawiedliwili wyj5cie.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara odnoszac sig do wypowiedzi Radnego pana piotra

Kamirlskiego wskazal, iz statut Gminy wy..znie m6wi,2e otwarcie sesji nastgpuie po stwierdzeniu
przez przewodriczqcego rady kworum na podstawie listy obecnosci . zatem jak moZna stwier&id
prawomocno6c obrad, w sytuacji kiedy lista obecno6ci bgdzie podpisywana na koricu obrad sesii.

stwierdztl, 2e przewodnicz4cy rady powinien zwr6cic uwagg, kiedy stwierdzal prawornocno6( obrad,
na brak podpisu Radnego Pana Piotra Kamiriskiego.

w6jt Gminy - Pan Tomasz wggrzynowski stwierdzif Le wypowiedzi pana pioha Kamiriskiego czy
Pana solqrsa z Gronowa nie wnosz4 nic do merytorycznej dyskusji. W sprawie pozyskania

samochod6w, Gmsna zloiryla wniosek do Komendy Wojew6dzkiej policji o otrzymanie pgazd6w,
kt6re wycofy"wane sq z u2ytku slu2bowego. pozyskane zostal bezplatnie hzy samochody, z
przeznaczeniem dla Zakladu Gospodarki Komunalnei.

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzif n ka dy kor4tsta ze swego prawa,
przyznaj4c racjg Radnemu Panu Piotrowi Kamirlskiemu w spornej sprawie skladania podpis6w na

liScie obecnosci. Ponadto wladza musi szanowai wohodi wypowiedzi ka2dego obywatela.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara zwracaj4c sig do soltysa pana Miroslawa
Mg2ykowskiego podkre6lil, Ze szanuje jego pogl4dy, jednak2e za interpretacjg prawa odpowiada
radca prawny. Nadmienil, i2 w przypadku kiedy pan soltys nie odbiera korespondencji, przesylkg
naleLaloby awizowaC

Radny - Pan Pioh Kaminski odnosz4c sig do wypowiedzi wiceprzewodniczqcego rady - pana

Dariusza Tary w przedmiocie komentarza do sprawy potwierdzania obecnosci i organizacji sesji,

stwierdzif ie reg-uLacie zawarte u/ statucie Gminy nie spehriaiq swojej roli. Zwr6cil sig do z pytaniem

w jaki spos6b Gmina pomogla w przygotowaniach wystawy koni w Hartowcu

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara negatywnie odni6sl sig do wypowiedzi Radnego pana

Piotra Kamiriskiego, kt6ry stwierdzil sztucznosc przepisdw statutu.



Radny - Pan Piotr Kamiriski podkre5li, i2 przygolowywaniem porz4dku obrad zajmuj4 sig urzgdnicy,

za' przewodnicz4cy rady nie ma Zadnei swobody w $rm zakresie

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjainil sprawg zwiqzanE z realizag4 zdarl w6jta gminy i

przewodniczecego rady w zakresie organizaqi s€sii.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara podkreSlil, i pod.czas dzisiejszej sesii trzykrohrie

zwracal uwage Radnemu Pani Piotrowi Kamiriskiemu, aby podpisal listg obecno6ci. Do tej pory Pan

Radny nie mial takiego problemu.

Radny .. Pan Piotr Kamiriski stwierdzil, iL skoro w6jt gminy przygotowuie projekty uchwal, to po co

urzgdnicy. Podzigkowal radnym za wzigcie udzialu w konkursie ,,Tw6l Ogr6d Wizyt6wk4 Gminy

Rybno".

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil lL wypowiedzi Radnego Pana Piotra Kamiriskiego i

Pana Miroslawa Mg2ykowskiego podczas dzisiejszej sesji, okazaly sig niemerytoryczne. ZloLyl

gratulacje wladzom gminy oraz pracownikom uzgdu, za realiz,agg projektu ,,Dom Seniora w

Dgbieniu". Poprosil przewodnicz4cego rady o zwolnienie z dalszego uczestnictwa w obradach.

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, iZ Radny Pan Dariusz Tara pr6buje go

przedstawiC jako osobg nieodbieraj4c4 korespondencji urzgdowej. Wyja6nil i2 nigdy nie miala niejsca

sytuacja, aby nie odebral korespondencji z urzgdu gminy. Jeieli s4 na t9 okolicznoid dowody, poprosil

o ich przedlo2enie. Zwr6cil uwage na opieszaloSt w sprawie Procedowania projekt6w uchwal

zlo|onych przez&adnego Pana Piotra Kamirlskiego. Zapytal o termin ich procedowania.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyjasnil, i2 wptyn4l nie jeden a cztery

projekty uchwal. Wskazal, 2e Pan Radny ptzedloizyl dwie wersje projekt6w, w zt.,/t4zku z czym

zwr6cono sig o doprecyzowanie ostatecznej wersji. Podkre6li i zgodnie ze statutem trwai4 prace

legislacyjne. Do koica roku niniejsze projekty trafiq pod obrady.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wyja5nil, 2e nie padlo z iego strony stwierdzenie, 2e

Pan soltys nie odbiera korespondencji.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Karicz zwr6clla sig do soltysa Pana Miroslawa Mg2ykowskiego,

aby okreSlil godziny, w jakich mo2na dorgczad mu korespondencje. Krytycznie ocenila zachowanie

Radnego Pana Piotra Kamirlskiego i soltysa Pana Miroslawa Mgzykowskiego.
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soltys wsi - Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, 2e nie ma problemu z odbiorem korespondencji,

kt6r4 de facto odbiera z urzgdu gminy. Nie zdarza sie tez sytuacja, aby goniec pr6bowal dorgczad

korespondencjg kilkakrotnie.

wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara wyja5nil intencjg swojej wczesniejsz$ wypowiedzi w
sprawie awizowania korespondencii.

Radny - Pan Piotr Kamirlski odnoszEc sig do wypowiedzi pani skarbnik wyjasnit, 2e jego inteng4

bylo pokazanie problemu, kiedy podpisuje sig listg obecno5ci, a nastgpnie opuszcza sig sesig.

sekretarz Gminy -Pani Jolanta Jendrycka odniosla sig do dyscyplinowania w zakresie podpisywania

Iisty obecnoSci. Ka2.dy rcdny zobowiEzany do przeshzegania prawa.

Przewodnicz4cy Rady-Pan Andrzej Kornacki zwr6ct na niedoskonaloSi prawa. wskazal, ize ka2dv

musi mie( swobodg wypowiedzi.

Ad.l2,Zamkniecie obrad.

o godz 14:50 Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzei Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porz4dku

obrad - zamln4l obrady XLIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakorlczono.

ProtokorowdsPEKroR ,#:M;;^--
.. €Ul. '"nol{cutrrY

mgr buu JoDoczynska 
"lia""1 

Korntcki
Do niniejszego protokolu zal4cznik formalny stanowi naganie z{wierai4ce obraz i dzwigk.
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